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1. Opening  

De voorzitter Laura van Geest opent de vergadering. 

 

2. Vergaderverslag bijeenkomst november 2022  

Het vergaderverslag van de vorige bijeenkomst was al per mail vastgesteld. Er zijn geen aanvullende 

vragen.  

 

3. Jaarverslag AFM 2022 

Panelleden zijn voorafgaand aan het overleg gevraagd om input te leveren op het jaarverslag. De 

persconferentie en publicatie van het jaarverslag staat gepland op 11 april 2023. De AFM geeft aan terug 

te kijken op een goed jaar. In 2022 is de AFM Strategie 2023-2026 gerealiseerd en heeft de AFM haar 

twintig jarig bestaan gevierd. Daarnaast zijn er ook inhoudelijke successen geweest. De toezichtresultaten 

worden besproken aan de hand van vier toezichtgebieden: 1) financiële dienstverlening; 2) asset 

management; 3) accountancy- en verslaggeving; 4) kapitaalmarkten. Jan Berndsen, afdelingshoofd 

Verzekeren en Pensioenen, geeft een toelichting over de belangrijkste toezichtresultaten met betrekking 

tot financiële dienstverlening en asset management. Vervolgens geeft Felix Flinterman, afdelingshoofd 

Kapitaalmarkten, een weergave van de belangrijkste toezichtresultaten voor accountancy- en 

verslaggeving, en kapitaalmarkten.  

 

Het VvV bedankt de AFM voor de toelichting en geeft aan dat ze nieuwsgierig waren naar de activiteiten 

van de AFM rondom de energiemarkt. De AFM licht toe dat sinds de Brexit een aantal derivatenmarkten 

onder toezicht staat van de AFM. De VEB deelt met het panel dat ze verheugd zijn dat er veel vorderingen 

zijn gemaakt rondom de verklaring omtrent risicobeheersing (VOR). DUFAS vraagt naar de inhoud van de 

persbijeenkomst van het jaarverslag. Tijdens de persconferentie zal de AFM terugblikken op het 

afgelopen jaar. Dit jaar zijn er twee verdiepende onderwerpen gekozen: 1) de vrijwillige carbon market; 

2) digitalisering toegespitst op verzekeringen.  

 

4. Jaarrekening  

De AFM geeft een toelichting op de jaarrekening van 2022. In 2022 is er flink geïnvesteerd in IT en door 

inflatie zijn veel kosten toegenomen. Ondanks deze prijsstijgingen is het de AFM gelukt om binnen het 

kostenkader te blijven. In 2025 zal gestart worden met een nieuw kostenkader. Het Adviserend Panel 

wordt hierover tijdig geïnformeerd. De APT verzoekt de AFM om de plannen rondom het kostenkader 

tijdig met het panel te delen.  
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Doordat digitalisering een steeds prominentere rol gaat spelen bij de toezichthouder zal de IT post verder 

toenemen. In 2021 had de AFM een exploitatieoverschot van ongeveer 8,7 miljoen euro. Daarnaast heeft 

de AFM een heffingsreserve sinds het nieuwe kostenkader, dit jaar maximaal 4,5 miljoen euro. De 

opbrengsten uit boetes en lasten onder dwangsom zijn een onderdeel van de totale baten. In 2022 

bedroeg dit 3,1 miljoen euro; dit gehele bedrag komt ten goede aan de heffingsreserve.  

 

De AFM geeft een update over de werving en uitbreiding van taken. De vacatures bij de AFM worden 

redelijk goed ingevuld. Hiervoor wordt veel tijd besteed aan arbeidsmarktcampagnes. De AFM heeft 

daarnaast een illustratie gemaakt m.b.t. de kostenontwikkeling 2021-2022 per doelgroep. Aan de hand 

van deze illustratie geeft de AFM een toelichting over de belangrijkste ontwikkelingen die van invloed zijn 

geweest op deze kostenontwikkeling. De AFM heeft hierover extra informatie opgenomen op haar 

website. Loon- en prijscompensatie heeft hierbij invloed gehad op de kostenontwikkeling. Daarnaast zal 

de uitbreiding van taken ook leiden tot hogere heffingen in bepaalde sectoren. Op verzoek van de VvV 

verwijst de AFM naar een illustratie in het jaarverslag voor een uitsplitsing van de kosten per categorie. 

VEB geeft aan dat de inflatie nu nog weinig zichtbaar is in de lonen van de AFM, en vraagt zich af of dit in 

de toekomst ook zo blijft. De AFM geeft aan dat er reeds een percentage is opgenomen in de begroting 

voor de inflatie. Niet alle indexeringen van leveranciers zijn reeds doorgevoerd, de kosten hiervan zullen 

nog worden doorberekend aan de AFM.  

 

5. Duurzaamheid  

De AFM geeft een presentatie over het thema duurzaamheid. Duurzaamheid wordt voor het toezicht van 

de AFM steeds belangrijker. De extra vraag en aanbod naar duurzame instrumenten gaan gepaard met 

meer regelgeving. De doelstelling voor de AFM is om bij te dragen aan een succesvolle 

duurzaamheidstransitie in de financiële sector. Goede duurzaamheidsinformatie is essentieel voor deze 

duurzaamheidstransitie. Naast duurzaamheidsinformatie heeft de AFM ook aandacht voor de markt voor 

CO2 emissierechtderivaten, risicomanagement door beheerders van beleggingsfondsen, 

verzekerbaarheid van klimaatrisico’s en verduurzaming van woningen.  

 

DUFAS vraagt of de AFM bij een gebrek aan informatie ook een rol ziet voor zichzelf. De AFM geeft aan 

dat dit onderdeel is van de belangrijkste duurzaamheidspeerpunten van de AFM: 1) beschikbaarheid, 

kwaliteit en begrijpelijkheid van duurzaamheids-gerelateerde informatie, 2) tegengaan financiële 

kwetsbaarheid van consumenten en 3) eerlijke en transparantie handel CO2-emissierechtderivaten. De 

presentatie wordt afgesloten met twee verdiepende onderwerpen: 1) duurzaamheidsinformatie, 2) AFM-

onderzoek naar de voluntary carbon market. 

 

De Consumentenbond stelt dat het toezicht op de juistheid van de duurzaamheidsinformatie zeer 

belangrijk is en dat consumenten zoeken naar houvast. De AFM licht toe dat zij een concept leidraad aan 

het ontwikkelen is om handvatten te geven aan de sector over duurzaamheidsclaims. De 

Consumentenbond en VEUO beamen dat guidance wenselijk is. Daarnaast stelt VEUO dat we ervoor 

moeten waken dat er geen onnodig negatief beeld ontstaat als ondernemingen, weliswaar goede 

voortgang boeken, maar in redelijkheid niet meteen volledig aan de implementatie van de regels kunnen 

voldoen. Mede als daardoor het onjuiste beeld zou ontstaan dat Nederlandse ondernemingen op dit punt 

https://verslaggeving.afm.nl/onze-kosten-en-baten-in-balans/
https://www.afm.nl/nl-nl/over-de-afm/verslaglegging/jaarverslag
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achterlopen met het buitenland. De AFM geeft aan goede ontwikkelingen te zien, maar scherp te willen 

blijven op het gehele plaatje. ADFIZ vraagt of het mogelijk is om de leidraad samen met andere verplichte 

informatie meer in samenhang te bekijken, vanuit het absorptievermogen van de klant. De AFM licht toe 

dat ze niet-verplichte duurzaamheidsinformatie meenemen in de leidraad. Hierbij focust de AFM op 

correct, duidelijke en niet-misleidende informatie. DUFAS vraagt de AFM naar de buitenwereld meer het 

begrip uit te spreken voor uitdaging van de sector bij implementatie van het sustainable finance action 

plan. De AFM geeft aan dat het in ieder zijn belang is om teleurstellingen bij de klant te voorkomen. De 

NBA constateerde dat EFRAG veel standaarden moet opleveren, maar dat de Europese Commissie 

achterblijft met de benodigde subsidies. Dit zou tot vertraging kunnen leiden voor de totstandkoming 

van standaarden. De AFM dankt de NBA voor deze informatie. DUFAS vraagt naar de tijdlijn van de 

leidraad. De AFM gaat de leidraad eerst informeel bespreken met stakeholders. Ook zal de AFM DUFAS 

informeren als de tijdlijnen bekend zijn. DUFAS nodigt de AFM uit om een presentatie te geven over deze 

leidraad.  

 

6. Samenstelling Adviserend Panel 

De sector is afgelopen jaren sterk veranderd (o.a. door Brexit en externe ontwikkelingen). De AFM is 

daarom voornemens om te kijken of de huidige samenstelling van het panel nog een goede 

weerspiegeling is van de huidige sector. Hierbij zal de AFM inventariseren of het wenselijk is om 

aanvullende brancheverenigingen/stakeholders uit te nodigen voor het panel. Indien de huidige leden 

hiervoor suggesties hebben dan kunnen ze dit per mail laten weten.   

 

7. Rondvraag 

DUFAS vraagt naar het sociaal jaarverslag. De AFM geeft aan dat dit de eerste keer is dat er een sociaal 

jaarverslag wordt gepubliceerd. Het sociaal jaarverslag wordt samen met het jaarverslag gepubliceerd 

op 11 april 2023. De NBA geeft een compliment over het jaarverslag.  

 

8. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering. 

 
 


